

**«Дальневосточный крабовый  
промысел – пусть к  
экологической сертификации».**



**1. Транспарентность информации по методике оценки состояния запасов и расчета ОДУ.**

**Stock status and TAC evaluation methodology - Transparency in the data used.**

**2. Обеспечение прослеживаемости продукции от вылова до конечного покупателя для мониторинга потенциального ННН промысла и торговли.**

**Monitoring potential levels of IUU in crab harvest and trade – traceability of crab products from the boat to consumers.**

**3. Отсутствие официальной информации об оценке ННН-промысла крабов.**

**Lack of statutory reports on the evaluation of IUU crab harvest and trade.**



Fishing zones/species	Red king crab	Blue king crab	Golden king crab	Queen (opilio) snow crab	Tanner (Bairdi) snow crab	Triangle tanner snow crab
North Okhotsk Sea			✓	✓		✓
North Okhotsk Sea (Peanut Hole enclave)			✓			
West Kamchatka	✓	✓	✓			
Kamchatka-Kurils	✓				✓	
Petropavlovsk-Komandor					✓	
Karaginsky				✓	✓	
West Bering Sea		✓		✓	✓	
North Kurils			✓			
South Kurils			✓			

**Pre-assessed fisheries ready for entering full certification process**

**Getting prepared for pre-assessment**

**New species/fisheries added recently**



**1. Действия, связанные с переходом на сертификацию промыслов имеющих наибольшую степень наличия необходимой информации.**

**Actions on certification of fisheries with high availability level of information required.**

**2. Проведение дополнительных работ по закрытию вероятных условий сертификации определённых в результате предварительной сертификации, если эти условия приемлемы для конкретного объекта.**

**Additional information required for closing potential certification conditions as identified in pre-assessment report.**

**3. Сбор дополнительной информации (данных) по тем промыслам, для которых это необходимо. Обработка, интерпретация и публикация данных.**

**Collection of additional information on remaining FIP fisheries – its analysis and publication of results.**



1. **Подготовку всесторонней и полномерно документированной оценки остаточной величины ННН промысла и торговли.**

**Preparation of a comprehensive and well documented report on a residual level that currently remains in IUU crab fishing and trade.**

2. **Всесторонний анализ систематического сбора данных с борта судов АДК по воздействию промысла на виды прилова и окружающую среду.**

**Comprehensive analysis of data collected on board CCA vessels on the fishery impact on all types of by-catch and habitat.**

3. **Документирование соответствия существующей методологии оценки состояния запасов, расчета ОДУ и правил ведения промысла критериям сертификационной оценки MSC.**

**Documenting consistency of the current methodology on crab stock and TAC assessment with MSC certification criteria.**

4. **Публичное представление данных необходимых для сертификации.**

**Publication in open-to-public sources of information required for certification.**

5. **Размещение на судах научных наблюдателей.**

**Continued deployment of scientific observers on board CCA vessels.**



**СПАСИБО ЗА ВНИМАНИЕ!**



**Ассоциация добытчиков краба Дальнего Востока**